
ACTA DE LA REUNIÓ DE L’ASSEMBLEA GENERAL DEL CONSEL L MUNICIPAL DE 
LES DONES CELEBRADA EL 16 DE JUNY DE 2010 
 
Identificació de la sessió: 2a Convocatòria 
Caràcter: Extraordinària 
Data: 16.06.10 
Hora: 19h. 
Lloc: Sala d’Actes de l’Ajuntament (Plaça de la Font, núm. 1) 
 
HI ASSISTEIXEN: 
 
Sra. T. Victòria Pelegrín, Presidenta-delegada del Consell. 
Sra. Clara Rubio, en representació de l’Associació de Dones “Germanó de la part alta”. 
Sra. Maria Grima , en representació del Col·lectiu de dones de la granja. 
Sra. Laura Roger, en representació de l’Associació d’empresàries i emprenedores de 
Tarragona. 
Sra. Rosita Subirats, en representació de Grup de dones el miracle. 
Sra. Rosa Minguillon Loscos, en representació de l’Associació Cultural la Tintoreria. 
Sra. Ana C. Ballarin, en representació de Associacions de Veïns s’Icomar. 
Sra. Ana Pacheco, en representació de s’Associació Do de pit. 
Sra. Rosa Llurba, en representació de l’Associació de Dones jubilades i pensionistes de 
Tarragona. 
Sra. Caterina Martí, en representació de l’Associació gai, lesbià, bisexual i transexual del  
Camp de Tarragona. 
Sra. M. Del Coral Cuadrada, en representació de l’Associació de Dones de la Mora. 
Sra. Marta Ruiz, en representació de l’Ateneu Cultural de Dones de Camp Clar. 
Sra. Victòria Fabregat, en representació d’UGT de Tarragona. 
Sra. Teresa Cases, en representació de la Vocalia de la Dona de Sant Salvador. 
Sra. Irene Taramona, en representació del Col·lectiu de Dones amigues Parc Riuclar 
Sta. Llúcia. 
Sra. Maria Teresa Garcia, en representació del Col·lectiu de Dones del Cas Antic. 
Sra. Ascención Callejero, en representació del Col·lectiu de Dones de Sant Salvador. 
Sra. Judith Ciurana, en representació de la Associació de persones sordes de Tarragona 
i Comarques. 
Sra. Ramona Pubill, en representació de l’Associació Catalana d’afectats de fibromiàlgia. 
Sra. Dolors Musté a títol individual. 
 
La Sra. Roser Cerdà, tècnica de Polítiques d’Igualtat. 
 
S’han excusat d’assistir-hi: 
 
La Sra. Judith Heras, en representació del Grup Municipal PP. 
Sra. Teresa Fortuny, en representació de CCOO-Unió Intercomarcal. 
La persona representant de l’Asociació “Palomas mujeres de hoy”. 
La persona representant de l’Esplai de la dona de Sant Pere i Sant Pau. 
La persona representant del Colectivo de mujeres Urbanización Torrenova. 
La persona representant  
 
Actua com a secretària, la Sra. Montse Veà, secretària delegada del Consell Municipal 
de les Dones. 
 



ORDRE DEL DIA: 
 

1. Lectura i aprovació de l’acta de la sessió celebrada el dia 3 de febrer de 2010, 
per les persones assistents. 

2. Intervenció de la Presidència delegada.  
3. Donar compte de les noves incorporacions al Consell Municipal de les Dones. 
4. Donar compte de les candidatures presentades per formar part de la Comissió 

Executiva per tal que presentin les seves propostes d’actuació. 
5. Elegir les persones membres de l’Assemblea general que han de formar part de 

la Comissió Executiva. 
6. Proposar i/o nomenar la persona representant del Consell Municipal de les 

Dones en els altres consells de participació municipals existents. 
7. Donar compte de les activitats que estan portant a terme les diferents 

Comissions de treball. 
8. Torn obert  de  Paraules  

 
 
A la ciutat de Tarragona, essent les 19 hores del dia 16 de juny de 2010, es reuneixen a 
la Sala d’Actes de l’Ajuntament (Plaça de la Font, 1) les persones abans esmentades, 
per tal de dur-se a terme la reunió de l’Assemblea del Consell Municipal de les Dones, 
que ha estat prèviament convocada per la presidenta-delegada Sra. T. Victòria Pelegrín 
Casanova. 
 
La sessió s’inicia en segona convocatòria, a les 19h, al no haver el quòrum mínim 
necessari en primera convocatòria. 
 
Presideix la reunió la Sra. R. Victòria Pelegrín, que actua com a Presidenta-delegada del 
Consell, i dóna la benvinguda a les persones assistents. 
 
A continuació es passen a tractar els punts de l’ordre del dia. 
 
 

1. Lectura i aprovació de l’Acta de la sessió anter ior, celebrada el dia 3 de 
febrer de 2010, per les persones assistents. 
 

És dóna per llegida l’acta de la sessió anterior celebrada el 3 de febrer de 2010 i 
tramesa amb la convocatòria de la present sessió, i s’aprova per unanimitat dels 
assistents. 
 

2. Intervenció de la Presidència delegada. 
 
Comença la seva intervenció informant en primer lloc que l’Ajuntament de Tarragona és 
membre representant de la Comisión Nacional de Horarios Racionales. Seguidament 
exposa els actes que s’han dut a terme : 
 

• al novembre del 2008 es va dur a terme a Tarragona el III Congreso de horarios 
racionales. 

• El proper 16 de juliol es durà a terme la presentació del llibre IV congreso de 
horarios racionales que va tenir lloc a València.  

 
A continuació passa a llegir un manifest per tal de donar suport , ja sigui com entitat 
membre del Consell Municipal de les Dones o a nivell individual. 
Seguidament llegeix la relació de persones que han donat suport a aquest manifest. 
 



 
En segon lloc informà que el passat dilluns 14 de juny el PSC i CIU van presentar 
conjuntament una moció per impulsar un reglament d’usos dels edificis municipals a fi de 
garantir la identificació de les persones. 
 
La Sra. Pelegrín vol fer constar en aquesta Assemblea aquest fet, ja que al Consell 
Municipal de les Dones hi formen part dues entitats de dones magrebines i encara que 
avui no està presents els hi vol fer arribar aquestes paraules. 
 
Aquesta moció és va presentar com a resposta política d’un tema que en concret a la 
ciutat de Tarragona no és un problema, només 3 dones l’utilitzen. 
Va explicar que elles no entenen el perquè s’ha de regular , i va comentar que una 
d’elles porta burka i va manifestar que si no el pot portar que no podria sortir de casa. 
 
El passat dimarts es va publicar un comunicat a El Pais on les diferents entitats 
afectades estaven d’acord amb l’acord del Plenari i que donaven tot el seu suport a 
l’Ajuntament. 
 
Remarcà de nou que encara que avui no estan aquí espera que segueixin participant en 
el Consell Municipal de les Dones, que es caracteritza per ser un Consell amb molta 
diversitat. 
Explicar que són persones amb molta voluntat d’integració i de participació en la vida 
social de la ciutat on viuen. 
 

3.-  Donar compte de les noves incorporacions al Co nsell Municipal de les 
Dones. 

 
La Sra. Pelegrín dona la paraula a la Sra. Veà per tal que passi a llegir la relació de les 
noves entitats que formen part del Consell. 
 
La Sra Veà passa a llegir la relació de les associacions que des de l’última Assemblea 
celebrada el 3 de febrer de 2010 s’han incorporat al Consell: 
 

• ASSOCIACIÓ DONA GITANA I LA JUVENTUT DE CAMP CLAR 
• COLECTIVO DE MUJERES DE LA URBANIZACIÓN TORRENOVA 
• ASSOCIACIÓ CATALANA D’AFECTATS DE FIBROMIÀLGIA 
• ASSOCIACIÓ SOCIOCULTURAL PER A LA INTEGRACIÓ DE LES DONES 

ÀRABS, ÀFAC A TARRACO. 
 
A més també s’han incorporat al Consell a títol individual: 
 

• MARIA DOLORS MUSTÉ JOVÉ. 
• A. FRANCISCA ROKA BOTEY. 

 
 

4.-  Donar compte de les candidatures presentades p er a formar part de la 
Comissió Executiva per tal que presentin les seves propostes d’actuació. 

 
Es relacionen a continuació les entitats que van presentar candidatures per a formar part 
de la Comissió Executiva: 
 

• DO DE PIT. Associació pro lactància materna 
• ADEE. Associació empresàries i emprenedores comarques de Tarragona 



• UGT Tarragona 
• ASOTARCO. Associació persones sordes Tarragona i Comarques. 
• Associació cultural la Tintoreria 
• H2O. Col·lectiu lesbià, gai, transexual i bisexual del Camp de Tarragona. 
• Associació de dones jubilades i pensionistes de Tarragona. 
• CCOO – Unió intercomarcal 
• Associació de dones la Mora. 

 
Ha excusat l’assistència la representant de CCOO, la Sra. Teresa Fortuny per motius personals. 
 

5.-  Elegir les persones membres de l’Assemblea Gen eral que han de formar 
part de la Comissió Executiva. 

 
La Sra. Pelegrín comentà l’article 7.1.c) del reglament del Consell Municipal de les 
Dones referent a la composició de la Comissió executiva on diu: 
 
Un màxim de 9 persones membres elegits per l’Assemb lea General de forma lliure, 
secreta i directa d’entre els membres representants  de les entitats amb dret a vot  
(apartat d) de l’article 4.1), cadascun dels quals tindrà una persona suplent. 
El mandat d’aquestes persones representants de l’Assemblea que formin part de la 
Comissió executiva serà de quatre anys i es renovarà cada dos anys per meitats. Les 
persones membres seran reelegibles. En cap cas podran ser membres de la 
Comissió Executiva les persones representants dels grups polítics amb 
representació municipal ni les persones que partici pen a títol individual (apartat c) 
i e) respectivament de l’article 4.1). 
 
Per tant, com que el nombre de candidatures presentades és de 9, no cal passar a fer 
votacions i les persones representants de les entitats anteriorment esmentades són 
elegides per formar part de la Comissió Executiva. 
 
Pren la paraula la Sra. Victòria Fabregat representat de  UGT Tarragona com a membre 
ja de la Comissió Executiva per traslladar la seva passió sobre temes d’igualtat i sobre la 
desigualtat de sous entre homes i dones. 
 
Demana que si a través de les institucions es podria concienciar a les empreses per tal 
que reaccionin i prenguin mesures de responsabilitat social. 
 
Posa de manifest la seva voluntat de participar en alguna comissió. 
 
La Sra. Pelegrín va informar que des de l’Ajuntament se estan fent moltes coses a 
aquest nivell, explicà que s’ha elaborat  el Pla de Polítiques de Dones on una de les  
accions a desenvolupar està la creació d’aquest consell. Per altra banda comunicà que 
l’Ajuntament compta amb la figura de l’Agent d’Igualtat, que està elaborant el Pla 
d’Igualtat i que entre les seves tasques també està la promoció per a la igualtat a les 
empreses. 
Respongué que des de l’Ajuntament es mirarà que es pot fer, encara que és una situació 
complexa per la manca de recursos, encara que això no vol dir que no es pugui crear 
una comissió de treball referent a aquests temes. 
 
La Sra. Laura Roger explicà que, fent referència el diferencial salarial entre homes i 
dones, aquest any es va celebrar a Tarragona el dia del salari igualitari, -Equal Pay Day- 
iniciativa que va surgir de la primera Assemblea del Consell Municipal de les Dones. 
Proposa que per l’any que ve es poden dur a terme més accions. 



6.-  Proposar i/o nomenar la persona representant d el Consell Municipal de les 
Dones en els altres consells de participació munici pals existents. 
 

Seguidament vista la sol·licitud de la Sra. Pacheco de ser la persona representant del 
Consell en altres consell de participació, la Sra. Pelegrín presenta la proposta als 
assistents que l’aproven per unanimitat. 

 
7.-  Donar compte de les activitats que estan porta nt a terme les diferents 
Comissions de treball. 
 

La Sra. Pelegrín recordà que en la primera Assemblea es va aprovar la creació de dues 
comissions de treball, la dels dies commemoratius i la de la Memòria històrica de dones. 
 
Seguidament dona la paraula a les persones interlocutores de les diferents comissions 
de treball per tal que donin compte a les persones assistents dels acords que s’han pres 
en les diferents reunions. 
 
La Sra. Coral Cuadrada fa un repàs dels acord que s’han pres en les diferents reunions. 
Llegeix les conclusions de les reunions i obre les portes a totes a totes les persones 
assistents per tal que puguin fer les aportacions i col·laboracions que vulguin. 
 
Seguidament exposa dos propostes a la consellera: 

 
• Demana que en nom de la comissió es presenti al plenari la proposta de 

canviar la normativa de posar noms als carrers a persones vives –com un 
homenatge- amb una sèrie de limitacions, més de 70 anys.... 
L’Assemblea aprova la proposta. 

• Demana també que, vist que la majoria de carrers porten el nom d’homes, es 
posi el nom de dones als carrers de Tarragona fins que s’arribi a la paritat. 

 
Es recullen les propostes totalment acceptada per les persones assistents i la Sra. 
Pelegrín comentà que es traslladarà al personal tècnic per tal que digui quin és el 
procediment administratiu que s’haurà d’articular. 
 
La Sra. Cuadrada proposa a l’Assemblea que ratifiqui la creació de la Comissió Art i 
Cultura que surgeix amb la idea de visibilitzar a dones artistes  de Tarragona. 
Proposta que es acceptada per unanimitat. 
 
Seguidament la Sra. Monica i la Sra. Rosa Minguillón passen a presentar la seva 
Associació, La tintoreria, explicant que es tracta d’una associació cultural. 
 
Proposen crear una nova comissió sobre temes de salut, “Dona i salut”. Proposta que 
s’aprova per unanimitat.  
 
La Sra. Pelegrín comenta que estaria interessada en formar d’alguna comissió. 
 
Seguidament la Sra. Pelegrín va enumerar els diferents actes i acciones que s’han dut a 
terme: 

• 8 de març, Dia internacional de les dones. 
• 17 de maig, Dia de la homofòbia, on es va dur a terme una xarrada sobre la 

“prevenció de les conductes discriminatòries i la importància de saber viure”. Per 
primera vegada es va penjar la bandera irisada. 



• 28 de maig, Dia internacional d’acció per a la Salut de les Dones. Es va dur a 
terme un esmorzar saludable, el passi de la pel·lícula “las chicas del calendario” i 
posterior debat sobre la salut sexual després dels 50. 

Recordà també que el 25 de novembre és el dia contra la violència de gènere i el dia 1 
de desembre el Dia mundial contra la SIDA. 
Comentà a les persones assistents que en aquestes accions i actes és on les 
associacions hi poden participar i les encoratja a fer-ho. És important que en aquests 
actes es pugui comptar amb les dones de les vostres associacions. 
Seguidament demana la paraula la Sar. Caterina Martí representant de l’associació H2O 
i comentà que el proper 28 de juny és el Dia de l’orgull gai, on es llegirà un manifest i es 
penjarà la bandera irisada. 
 

8.-  Torn obert de paraules. 
 

La Sra. Pelegrín recorda que des de l’Ajuntament s’està portant a terme una campanya 
d contenció econòmica i per tant, a partir d’ara les convocatòries s’enviaran per correu 
electrònic. 
Recorda que des de l’Ajuntament hi ha un conveni amb Dones en Xarxa i que se’ls pots 
facilitar tallers i cursos per tal que es conectin i coneguin les noves tecnologies. Per 
demanar informació sobre aquest cursos us podeu adreçar al departament de Polítiques 
d’Igualtat i al SIAD.  
 
La Sra. Irene Taramona preguntà si seria possible fer alguna xerrada a la seu de la 
Associació. 
Proposta que va ser acceptada i fins i tot la Sra. Pelegrín comentà que es podria oferir 
des de l’Ajuntament algun espai en cas que ho necessitessin. Les sol·licituds s’haurien 
d’adreçar al departament de Polítiques d’Igualtat. 
 
I sense cap més assumpte a tractar, s’aixeca la reunió essent les 19.45h, de la qual 
cosa jo, secretària delegada, en dono fe. 
 
Tarragona, 16 de juny de 2010 

 
 
 
 
 
 
 
 

Vist i plau, 
La secretària delegada     La Presidenta delegada 


